

Supreme Court of Canada / Cour suprême du Canada

(le français suit)

JUDGMENT TO BE RENDERED IN APPEAL

May 10, 2019

For immediate release

OTTAWA – The Supreme Court of Canada announced today that judgment in the following appeal will be delivered at 9:45 a.m. EDT on Thursday, May 16, 2019. This list is subject to change.

PROCHAIN JUGEMENT SUR APPEL

Le 10 mai 2019

Pour diffusion immédiate

OTTAWA – La Cour suprême du Canada annonce que jugement sera rendu dans l'appel suivant le jeudi 16 mai 2019, à 9 h 45 HAE. Cette liste est sujette à modifications.

Joseph Roy Éric Bessette c. Procureur général de la Colombie-Britannique (C.-B.) ([37790](#))

37790 *Joseph Roy Éric Bessette v. Attorney General of British Columbia*
(B.C.) (Civil) (By Leave)

Official languages - Provincial offences - Trial - Language of accused - Judicial review - Prerogative writs - On motion for prerogative writ, whether alleged denial of accused's language rights guaranteed by s. 530 of *Criminal Code*, R.S.C. 1985, c. C-46, warrants immediate intervention by reviewing court - Whether s. 133 of British Columbia *Offence Act*, R.S.B.C. 1996, c. 338, incorporates s. 530 of *Criminal Code* with result that accused has right to be tried for provincial offence in official language of his or her choice.

Mr. Bessette was charged with a provincial offence under the *Motor Vehicle Act*, R.S.B.C. 1996, c. 318. Relying on the right of an accused to be tried in the official language of his or her choice, as provided for in s. 530 of the *Criminal Code*, R.S.C. 1985, c. C-46, he sought an order from the British Columbia Provincial Court that his trial be conducted in French. He argued that s. 133 of the *Offence Act*, R.S.B.C. 1996, c. 338, which incorporates the provisions of the *Criminal Code* relating to offences punishable on summary conviction, makes ss. 530 to 533 of the *Criminal Code* applicable to the prosecution of provincial offences.

37790 *Joseph Roy Éric Bessette c. Procureur général de la Colombie-Britannique*
(C.-B.) (Civile) (Autorisation)

Langues officielles - Infractions provinciales - Procès - Langue de l'accusé - Contrôle judiciaire - Brefs de prérogative - Lors d'une requête pour bref de prérogative, le déni allégué des droits linguistiques d'un accusé garantis par l'art. 530 du *Code criminel*, L.R.C. (1985) ch. C-46, justifie-t-il une intervention immédiate d'une cour de révision? - L'article 133 de la *Offence Act*, RSBC 1996, ch. 338, de la Colombie-Britannique incorpore-t-il

l'article 530 du *Code criminel* de sorte qu'un accusé ait le droit de subir un procès pour une infraction provinciale dans la langue officielle de son choix?

Monsieur Bessette est inculpé d'une infraction provinciale en vertu de la *Motor Vehicle Act*, RSBC 1996, c. 318. Invoquant le droit d'un accusé de subir un procès dans la langue officielle de son choix, tel que prévu par l'article 530 du *Code criminel*, LRC 1985, c. C-46, il a demandé une ordonnance de la Cour provinciale de la Colombie-Britannique pour que son procès se déroule en français. Ce faisant, il a fait valoir que l'article 133 de la *Offence Act*, RSBC 1996, c. 338, qui incorpore les dispositions du *Code criminel* applicables aux infractions punissables sur déclaration de culpabilité par procédure sommaire, rend applicable à la poursuite d'infractions provinciales les articles 530 à 533 du *Code criminel*.

Supreme Court of Canada / Cour suprême du Canada :
comments-commentaires@scc-csc.ca
(613) 995-4330